
 
 

  
REFERAT, Styremøte nr. 2, 2023 
Tid / Sted: 01.03.23, kl. 12:00— 13:30 / TEAMS 
 

Til stede: Forfall 
Kari B. Thingnes, Asker (konstituert leder)  Niclas Wigforss, Nesodden 
Knut Bjørnskau, leder Utvalg for Miljøovervåkning  
Mads Aulie, leder Utvalg for drikkevann -og Vannmiljøtiltak  
Anette Bjerke, Ås  
Toril Giske, VAV   
Line Kristin Haug, sekretær  
Kristin Sola Jensen, Asker (sak 1-2)  

 
Sak 
nr. 

 Ansvar 
og frist 

1.  Godkjenning dagsorden og Referat fra styremøte 12.1.2023 
Kari ønsker velkommen som konstituert leder av Fagrådet.  
Agenda og møtereferat godkjent. 
 

Line 

2.  Det er flere initiativer/prosjekter rundt fjorden nå, herunder saker som direkte påvirker 
Fagrådet: 
 
1. Fagrådsprosjekt - innhold utslippstillatelse v/ Kristin Sola Jensen, Asker 

• Kristin presenterte plan og mandat for prosjektet. Se presentasjon for detaljer.  
Prosjektet jobber med et felles grunnlag for kommunene rundt indre Oslofjord. 
Saken har vært til behandling i styringsgruppen. Kristin presenterte mandatet 
som styringsgruppen har godkjent. NFR er ikke direkte med, men de gir innspill 
som blir etterspurt direkte til Kristin.  

• Bakgrunnen er at Statsforvalteren har publisert en ny mal for søknad for 
utslippstillatelse. Det er ikke kommet krav ennå for, men flere står på trappene 
og Veas ønsker å søke om ny utslippstillatelse.  

• Målet er å lage et felles grunnlag for utslippstillatelse, bidra til god økologisk 
tilstand i Oslofjorden og foreslå forbedringer til Statsforvalteren. NMBU: mulige 
masteroppgaver, Kristin er kontakt med universitetet. 

• Innspill/diskusjon om at det kan være behov for få (ekstern) kvalitetssikring. 
 
2.  Miljødirektoratets prosjekt 

• Ref. e-post av 10. februar. NIVA har kommet med forslag til videre modellering 
for Oslofjorden. Direktoratet har invitert inn Viken fylkeskommune og Fagrådet 
for indre Oslofjord til å delta i et modellprosjekt. Se også Forprosjekt for 
modellering av Oslofjorden – vurdering av aktuelle  modeller. Knut mener 
kunnskapsgrunnlaget, herunder Oslofjordmodellen, gir oss et godt utgangspunkt 
til å utarbeide videre forslag basert på det vi har nå. Fagrådet for Indre Oslofjord 
har et mer oppfattende og lengre overvåkningsprogram enn for ytre fjord. Trolig 
er dagens kunnskapsnivå godt nok jf. Statsforvalterens krav per dags dato. 

• Direktoratet får ta anskaffelsesprosessen. Avklare evt. Fagrådets ressursbruk og 
forslag om budsjettpost til årsmøtet.   

 

 

https://www.miljodirektoratet.no/publikasjoner/2023/januar-2023/forprosjekt-for-modellering-av-oslofjorden-vurdering-av-aktuelle-modeller/
https://www.miljodirektoratet.no/publikasjoner/2023/januar-2023/forprosjekt-for-modellering-av-oslofjorden-vurdering-av-aktuelle-modeller/


 
 

3. Varsel om pålegg om tiltaksorientert resipientovervåking for avløpsanlegg - 
Horten kommune. Se e-post for detaljer, kan miljøovervåkningsprogrammet til 
Indre Oslofjord påvirkes? Avklare for statsforvalteren.  

Det var diskusjon rundt behov/ nåværende kunnskapsgrunnlag. I det nåværende er det 
trolig tilstrekkelig til å si noe om den generelle tilstanden i Indre Oslofjord. Men for å 
vurdere om overvåkingen også kan brukes til en mer lokal vurdering av utslippet, 
oppfattes det slik at Statsforvalteren vil at man se nærmere på stasjonsplasseringen. Det 
kan dermed være behov for å supplere/endre enkelte plasseringer for å sikre 
kunnskapsgrunnlaget når det søkes om ny tillatelse. Forurensning vertikal vs. horisontal 
spredning (og strømforhold). 
 
Det ble ytret at vi må ha avklaring med Statsforvalteren for å komme oss videre. Knut har 
sendt en henvendelse til Statsforvalteren, og fått muntlig tilbakemelding på at 
situasjonen er annerledes i indre enn ytre fjord. Enig om dialog med Statsforvalteren – de 
med ansvar for utslippstillatelsen og Håvard Hornes. 
 

4.  Utvalg for drikkevann- og vannmiljøtiltak 
• Møte i morgen med fysisk møte på Helsfyr. Jobbes med planlegging av 

driftsseminaret 2023.  
• Nettverksbygging av vannbehandlingsanlegget, jf. seminaret på Holmen 

fjordhotell i oktober 2022. Nytt seminar under planlegging.  
• Innspill til utvalg: Samarbeid på vannkvalitets(overvåking) på tvers av 

kommunegrenser, særlig ved utveksling av vann. Eksempelvis hvordan 
håndteres kokevarsel i de ulike kommunene (sårbarheter, prosedyrer etc.).  
 

 

5.  Utvalg for miljøovervåking 
• Møte 31.1 hvor tema blant annet møte med Statsforvalteren og 

Miljødirektoratet. Neste møte er neste uke. Fikk også en presentasjon av 
Ferrybox-systemet. Nytt tilbud foreligger, med opsjon om konsoll.  

• Evalueringen av anskaffelsen. 
• Oppstartsmøte med NIVA 19.1 med fokus på bedre prosjektstyring og 

rapportering.  
• Ny toktrapport ligger ute på Fagrådets nettsider 

 

 
 
 

6.  Informasjon/aktivitet 2023 

• Tidspunkt for årsmøtet (dato og oppsett). Fjordredningskonferansen er satt til 
7.6.  Forslag om 13. juni. Line sender en save the date. Få til en middag for 
styret i etterkant?    

• Fagrådets styret (utskiftning i 2023). Vi må ha inn noen fra Nordre Follo og Oslo. 
Kommer kanskje endringer fra Ås kommune.   

• Årsberetningen 2022 (innhold og deadline). Line ønsker å få tilsendt rapport fra 
utvalgslederne nå.  

• Økonomi: Line gav en kort oversikt over økonomisk status primo 2023. 
Budsjettforslag neste møte. 

• Rapport fra HI er nå klar. NIVA-rapporten venter vi fortsatt på (kvalitetssikret).  

 
 
 
 

7.  • Eventuelt   



 
 

• Fagrådet har fått invitasjon til Dialogmøte 8. mars, fra Viken Fylkeskommunen.   
 

 


